
    
  PROTOKOLL  Sida 1 (11) 
 Landsbygds- och skärgårdsrådet 
 2024-06-13 

 
 
 
 
Plats och datum Nissagården i Slänsmåla, 2024-06-13, kl. 18.30 – 20.50 
 

Britt Jämstorp (KD) Ordförande Beslutande 
Tor Billing (SD) 
Marco Gustavsson (C) 

Vice ordförande 
Ledamot 

 Roy Johansson Forneboda Bygdeförening 
 Christer Fasth Hallo Mörrum 
 Ann-Louise Ottosson Halasjöbygdens Hembygdsförening 
 Lisbeth Klyft 

Johan Selander 
Halasjöbygdens Hembygdsförening 
Hällaryds Samhällsförening 

 Jan Olsson Hällaryds Skärgårdsförening 
 Staffan Olsson Ringamåla Hembygdsförening 
 Marie Algotsson Ringamåla Hembygdsförening 
 Monica Nobach Svängsta Samhällsförening 
 Eva Stanleysson Svängsta Samhällsförening 
 Ola Persson Tararp – Nötabråne 

 
 
 

Övriga 
 

Sara Dahlberg 
Cecilia Bernhardsson 

Näringslivschef 
Kanslichef 

 
 
 
Paragrafer §§ 28 - 36 
 
Utses att justera Christer Fasth 
  
Justeringsdatum 2024-07-19 
  
Sekreterare Cecilia Bernhardsson 
 
Ordförande Digitalt signerad 
 Britt Jämstorp 
 
Justerande Digitalt signerad  
 Christer Fasth  
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  PROTOKOLL  Sida 2 (11) 
 Landsbygds- och skärgårdsrådet 
 2024-06-13 
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§ 35 Övriga frågor ....................................................................................................10 
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  PROTOKOLL  Sida 3 (11) 
 Landsbygds- och skärgårdsrådet 
 2024-06-13 

 
 
 
 
§ 28  Val av justerare 
 
Landsbygds- och skärgårdsrådets beslut 
 
att utse Christer Fasth att justera protokollet. 
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  PROTOKOLL  Sida 4 (11) 
 Landsbygds- och skärgårdsrådet 
 2024-06-13 

 
 
 
 
§ 29 Fastställande av dagordning 
 
Landsbygds- och skärgårdsrådets beslut 
 
att fastställa dagordningen med ändringen att ärendet Information från Blekingetrafiken 
lyfts ut och ersätts av ärendet Information om Nissagården och frågor till Blekingetrafiken.  
 
Sammanfattning 
 
Blekingetrafiken har meddelat att de fått förhinder att delta på dagens sammanträde.  
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  PROTOKOLL  Sida 5 (11) 
 Landsbygds- och skärgårdsrådet 
 2024-06-13 

 
 
 
 
§ 30  Information om Nissagården och frågor till 
Blekingetrafiken 
 
Landsbygds- och skärgårdsrådets beslut 
 
att ta informationen till protokollet.    
 
Sammanfattning 
 
Staffan Olsson informerar om Nissagården som är Ringamåla Hembygdsförenings 
bygdegård. Föreningen köpte gården av Karlshamns kommun år 2004. Boken Ringamåla 
socken då – nu – sedan har blivit utsedd till årets hembygdsbok.  
 
Näringslivschef Sara Dahlberg går igenom de frågor till Blekingetrafiken som är inkomna 
till henne.   
 
Landsbygds- och skärgårdsrådet har följande frågor till Blekingetrafiken.  
 

• Vad gäller för skolbarn/ungdomar som inte har kollektivtrafik där de bor?  

• Hur tycker ni att närtrafiken fungerar för de som arbetar eller går i skola?  

• Sydostlänken: Finns det något önskescenario för Blekingetrafiken avseende 
passagerartrafik? Hur skulle det kunna bli? 

• I övrigt fungerar upplägget med gratis åkning för pensionärer? Får man åka gratis 
som pensionär med närtrafiken?  

• Är det planerat några ändringar avseende buss till Mörrum från Svängsta? 

• Hur upplyser ni om möjligheterna att åka kollektivt? 

• Hur är det tänkt att utveckla skärgårdstrafiken?  

• Finns det möjlighet att utöka tider på kvällar eller tidig morgon?  

• Är det möjligt att göra en bättre bussficka på hållplatsen för Froarpsvägen? 
(Asarums IP)  

• Kan vi göra skolbussarna till linjetrafik? Möjligt i andra kommuner.  

• Är det aktuellt med sommarkort till unga i Karlshamn?  

• Finns det statistik över hur många pensionärer som nyttjar trafiken?  

• Finns det diskussionsforum för den lokala trafiken?  

• Kan turister använda öppen närtrafik?  
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  PROTOKOLL  Sida 6 (11) 
 Landsbygds- och skärgårdsrådet 
 2024-06-13 

 
 
 
 
§ 31 Svar på tidigare frågor 
 
Landsbygds- och skärgårdsrådets beslut 
 
att det inte finns något att rapportera.  
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  PROTOKOLL  Sida 7 (11) 
 Landsbygds- och skärgårdsrådet 
 2024-06-13 

 
 
 
 
§ 32  Rapport KS 
 
Landsbygds- och skärgårdsrådets beslut 
 
att ta informationen till protokollet.  
 
att landsbygds- och skärgårdsrådet önskar ett svar från teknik-, digitaliserings- och 
jävsnämnden på sin uppmaning om att upphäva nämndens beslut om uppsägningar av 
kommunalt vägunderhåll av enskilda vägar. 

 
Sammanfattning 
 
Britt Jämstorp informerar om att ärendet om revidering av bestämmelser 
för kommunalt vägunderhåll och bidrag till enskilda vägar var uppe för beslut i 
kommunfullmäktige den 20 maj och att fullmäktige antog revideringen. 
Kommunfullmäktiges sammanträde är inspelat och går att se via Karlshamns kommuns 
hemsida.  
 
Halasjöbygdens Hembygdsförening informerar om att föreningen överklagat teknik-, 
digitaliserings- och jävsnämndens beslut om uppsägningar av kommunalt vägunderhåll av 
enskilda vägar. Landsbygds- och skärgårdsrådet efterfrågar information om vart de 
fastighetsägare som är berörda av uppsägningarna kan vända sig vid frågor. 
 
Britt Jämstorp informerar om förslaget om nytt koncept för Mörrums lokalbibliotek som var 
uppe på kommunstyrelsens sammanträde den 11 juni. Förslaget är att biblioteket flyttas 
till nya lokaler och att det blir ett meröppet bibliotek som kan användas även när 
biblioteket är obemannat. Ärendet ska behandlas av kommunfullmäktige den 24 juni.  

 
Vidare informeras om att avtalet mellan Region Blekinge och Karlshamns kommun 
avseende skärgårdstrafik löper ut 2025 och att det tecknats en överenskommelse med 
föreningen Blekinge Arkipelag om anläggning av våtmarker.  
 
Beslutet skickas till 
 
Teknik-, digitaliserings- och jävsnämnden 
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  PROTOKOLL  Sida 8 (11) 
 Landsbygds- och skärgårdsrådet 
 2024-06-13 

 
 
 
 
§ 33  Ekonomi 
 
Landsbygds- och skärgårdsrådets beslut 
 
att ta informationen till protokollet.  
 
Sammanfattning 
 
Näringslivschef Sara Dahlberg informerar om att kommunstyrelsen beslutat om 
lokalbidrag för år 2024. Vidare informeras om att det finns bidrag att söka gällande 
byskötselpengar (kommunstyrelsen har för år 2024 avsatt 80 000 kr) och projektmedel för 
aktiviteter på landsbygden (kommunstyrelsen har för år 2024 avsatt 60 000 kr).  
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  PROTOKOLL  Sida 9 (11) 
 Landsbygds- och skärgårdsrådet 
 2024-06-13 

 
 
 
 
§ 34  Allmän rapportering laget runt 
 
Landsbygds- och skärgårdsrådets beslut 
 
att ta informationen till protokollet.  
 
Sammanfattning 
 
Hallo Mörrum informerar om att Sveaskog anställt en ny chef för Mörrums Kronlaxfiske 
och att det finns tankar på att göra en karta över hjärtstartare.  
 
Hällaryds Skärgårdsförening informerar om sin båtförarutbildning, inventering av invasiva 
arter och att det finns hjärtstartare ute på öarna.  
 
Halasjöbygdens Hembygdsförening informerar om sin lekplats, sitt midsommarfirande, att 
det är svårt att få in personer till styrelsen och att det inte blir någon kioskverksamhet vid 
badplatsen sommaren 2024.  
 
En diskussion förs kring hur landsbygdens attraktionskraft kan öka. Konkreta förslag kan 
lämnas till näringslivschef Sara Dahlberg.  
 
Ringamåla Hembygdsförening informerar om sitt midsommarfirande och ringamåladagen 
samt att det är öppet hus i Nissagården kl. 13 – 16 alla söndagar i juli.   
 
Svängsta Samhällsförening informerar om sin lokala utvecklingsplan, vårmarknad och att 
skadegörelsen ökat. Emneboda Samhällsförening har haft skördedag.  
 
Marco Gustavsson informerar om att länsbygderådet haft årsmöte och att Maria Hjelm 
Nilsson är utsedd som ny ledamot. Vidare informerar Marco Gustavsson om projektet norr 
om E22, Brännpunkt Landsbygd, årliga träffar med rikdagsmän från Blekinge, sökta 
bidrag och att han är inbjuden till miljöpartiet för att prata om landsbygdsfrågor.  
 
Forneboda Bygdeförening informerar om sitt valborgsmässofirande.  
 
Tararp – Nötabråne informerar om föreningens valborgsmässofirande och 
uthyrningsverksamhet.  
 
Hällaryds Samhällsförening informerar om Hällarydsdagen den 31 augusti 2024 samt att 
föreningen arbetar med medlemsinventering och en ny hemsida, www.hällaryd.se.  

 
Bilaga 
 
Bilaga 1 Svängsta Samhällsförenings lokala utvecklingsplan 
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  PROTOKOLL  Sida 10 (11) 
 Landsbygds- och skärgårdsrådet 
 2024-06-13 

 
 
 
 
§ 35 Övriga frågor 
 
Landsbygds- och skärgårdsrådets beslut 
 
att ta informationen till protokollet.  
 
Sammanfattning 
  
Britt Jämstorp tackar Ringamåla Hembygdsförening för att landsbygds- och 
skärgårdsrådet har fått ha sitt sammanträde i Nissagården.  
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  PROTOKOLL  Sida 11 (11) 
 Landsbygds- och skärgårdsrådet 
 2024-06-13 

 
 
 
 
§ 36  Nästa möte, när och var? 
 
Landsbygds- och skärgårdsrådets beslut 
 
att fastställa sammanträdestiderna enligt nedan.  
 
Sammanfattning 
 
Landsbygds- och skärgårdsrådets sammanträdestider 
 
5 september 2024, kl. 18.30 – 20.30 
17 oktober 2024, kl. 18.30 – 20.30  
21 november, kl. 18.30 – 20.30 

11S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 d
a2

3e
2f

2-
05

9b
-4

b3
2-

b9
12

-a
b8

4d
b5

89
84

4



Lokal utvecklingsplan för Svängsta 2024--------
(bör ingå i den nya översiktsplanen)

Landsbygds/skärgårdsrådet fick uppdraget att i samhällsföreningen göra en 
utvecklingsplan för Svängsta som vi kan presentera för politiken.
Insikt i att det inte kommer att finnas särskilda boende eller seniorboende till alla som
behöver eller vill längre fram är ingen nyhet, det har man vetat i många år även på 
regeringsnivå. Det kommer heller inte att finnas hemtjänst till alla (personalbrist).Vi 
kommer att behöva bo kvar i våra hem så länge vi kan.
Vad behöver vi då?

Boende – Äta – Kommunikation - Social gemenskap/relationer.

Var finns möjligheterna att bo? Vad krävs för att bo kvar i sitt hus/lägenhet?
Vill man bo kvar på orten? Centralt, behöver nödvändigtvis inte betyda Karlshamn.
Äta lagad mat eller få varm mat hem. Varför finns det inte äldrematsalar i alla 
kommundelar? Behöver inte nödvändigtvis byggas nya, använd lokaler som redan 
finns. Kommunikation är mer än bara transport. Det kommer att behövas hjälp med 
telefoni, tv och internet. Social gemenskap, att umgås över en kopp kaffe betyder 
mycket när vi blir äldre. Att äta varm mat ihop och kommunicera med andra 
stimulera matlusten och de äldre undviker undernäring.

Ny socialtjänstlag 2024, där kan kommunerna söka bidrag för att kartlägga 
hälso-sjukvård och omsorg att arbeta mer förebyggande.

Hur kan vi stärka gemenskapen och motverka ensamhet och isolering hos äldre i 
Svängsta ? (PRO har gjort en insats med ideella resurser och samordnat lunch för de 
som har matdistribution hem under våren. Vikten av att äta tillsammans.) utvärdering 
kommer att göras.Om det förbereds för fler serviceboenden genom att bygga hissar i 
flerfamiljshusen och möjlighet till social gemenskap vid måltider, för aktiviteter och 
hjälp med diverse frågor. Då kan äldre flytta till en lägenhet på orten, sälja sitt hus. 
Hemtjänsten kan då göra de viktiga insatser som behövs. Hemtjänsten ska kanske inte
heller städa hos de som har bistånd? Finns utbildad personal som kan städa.

Det öppnar upp för att yngre kan köpa hus här. 
Yngre flyttar hit och hela samhället utvecklas.

En liten(stor) detalj….. är att vi måste också kunna erbjuda aktiviteter som lockar. 
Ex. en bassäng eller finnas möjlighet till bad. Idrottsplatser, lekpark(aktivitetspark) 
för alla åldrar….            

 Vid pennan Eva Stanlysson
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Det här dokumentet är elektroniskt undertecknat av nedan parter.

Justerare: Christer FasthOrdförande: Britt Jämstorp
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Kopia/bekräftelse på e-signerat dokument.

Signed by: CHRISTER FASTH
Date: 2024-08-06 09:03:58
BankID refno:  6e84607b-4ed5-443d-9615-b2d5c5443996

Signed by: BRITT JÄMSTORP
Date: 2024-07-20 20:59:44
BankID refno:  a4e54824-c591-4ac2-827a-28d03a8756ac
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